
 

Betreft:  

Beleidsregels TONK 

        Hilversum, 22 februari 2021 

 

 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders  

Ter attentie van wethouder A.J. Wolthers 

Postbus 9900 

1201 GM Hilversum 

 

Geachte mevrouw Wolthers , geacht College van Burgemeester en Wethouders, 

 

U hebt ons verzocht om  over de  “Beleidsregels TONK Hilversum 2021” advies uit te 

brengen, opdat u een collegebesluit kunt nemen. 

De Cliëntenraad heeft het conceptstuk goed gelezen en komt tot een aantal opmerkingen en 

aanbevelingen. 

De intentie van deze TONK regeling is dat de mensen een tegemoetkoming krijgen van 

maximaal € 150 per maand. ` 

Nu zal, in onze visie, een ondernemer en inwoner niet gauw aankloppen bij de gemeente 

maar door Corona hebben veel mensen de gemeente gelukkig gevonden. Toch heeft de 

Cliëntenraad het idee dat een ondernemer een hoge drempel zal zien en niet gauw een 

beroep zal doen op de TONK. Een ondernemer is alleen al uren bezig om de bewijsstukken 

aan te leveren en als de woonlasten hoog zijn is de € 150 per maand een druppel op de 

gloeiende plaat. 

De Cliëntenraad is verbaasd over de hoeveelheid bewijsstukken die er aangeleverd moet 

worden om de aanvraag te kunnen doen. Ook maakt de Cliëntenraad zich zorgen over de 

privacy als er facturen overlegd moeten worden. Aan de andere kant is dit een enorme 

belasting voor de uitvoering. Om de berg bewijsstukken te controleren is de gemeente al 

meer kwijt dan het hele bedrag dat de inwoner op deze manier zou ontvangen. 

De overheid heeft de uitvoering bij de gemeentes gelegd zodat er maatwerk geleverd kan 

worden net als bij de bijzondere bijstand. 



Aangezien er nu nog niet bekend hoeveel mensen van de TONK gebruik gaan maken heeft 

de overheid ook toegezegd dat de gelden worden aangepast n.a.v. de realistische 

aanvragen. 

De intentie van de TONK uitkering is iedereen waarvan het inkomen door Corona is gedaald 

een beroep kan doen op de gemeente en zdat de uitkering afhangt van iemands situatie. De 

gemeente zou moeten kijken naar de hoogte van (woon)kosten, het huidige inkomen en dan 

bepalen welk deel van de kosten iemand zelf niet meer kan betalen.  

Er wordt natuurlijk gekeken of er andere voorliggende regelingen zijn. Daarom willen we 

adviseren om de aanvragen die na deze drempels gedaan worden in principe toe te kennen. 

Misschien kan hier flexibel gewerkt en gekeken worden.  Wat gaat het kosten als je hier alles 

wil controleren en later nog een keer checken? Nu heeft iemand misschien wel privé 

hypotheeklasten en zakelijk lasten voor de huur. De partner heeft misschien ook minder 

inkomen dan komt de gemeente met het grootse gebaar van een compensatie van € 900 

voor 6 maanden.  

Een ondernemer in problemen is misschien al hartstikke gestrest en  bij het zien van alles 

wat ze weer moeten aantonen en bij elkaar rapen aan “bewijs”, krijgt hij het spaans 

benauwd. Als er zoveel aanvragen worden verwacht is het misschien een idee daar een 

medewerker speciaal voor vrij te maken. 

Kijk wat er nodig is en bespaar voor de komende periode veel geld doordat we kunnen 

voorkomen dat deze mensen in de schulden komen of de verkeerde keuzes maken. 

In Hilversum maken 2500 mensen gebruik van de TOZO. De verwachting is dat er 1/5 deel 

van hen in de schulden raakt. Het lijkt in de visie van de Cliëntenraad dat als het college 

deze groep nu begeleid en ondersteund er mogelijk veel kosten bespaard kunnen worden.  

Het advies van de Cliëntenraad is: 

• Lever maatwerk!  

• Kijk wat de inwoner echt nodig heeft en keer dat uit. 

• Vraag niet te veel van mensen de stress is al hoog genoeg. 

• Biedt actief deze regeling aan aan de mensen die nu in beeld zijn. 

• Vertrouw er op dat de regeling wordt aangepast zodra de cijfers bekend zijn. 

Met vriendelijke groet, 
 

namens de Cliëntenraad Hilversum,  
 

 
A.M.Th. Bakker 

 


